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"שבעה שבועות תספור לך מהחל חרמש בקמה.. 
 י-דברים ט"ז ט ועשית חג שבועות." 

  .העונה הצהובה
איתן קלנר :םומיציל

מ"מ גשם 629 בעונת הגשמים תשע"ט ירדו



 משולחנו של מרכז  המשק
 

 הלים טוב וכך גם התוצאות.הדברים במשק סך הכל מתנ
 )צריך להגיד שלפני מאזן( נראה שיהיו בסדר.  2018התוצאות העסקיות של 

 

 ענף החלב עדיין בערפל קרב, כנראה שתהיה שחיקה לא קטנה בתוצאות.
 מושב תימורים הצטרף ל"צבר קמה".  1.1.19 -ב

קמה". נציגנו בדירקטוריון הם כרגע אנחנו נמצאים בסיום תהליך אסטרטגי שמקיים דירקטוריון "צבר 
 אבי בן צבי ויחיעם יוגב.

 מה עשינו ומה כדאי לעשות בעתיד. –שנים ואנו בוחנים פנינו לאן?  5התהליך האסטרטגי מתקיים כל 
מי הרי יהודה מעבירים קו מים ראשי לחלקת חוחובה חדשה ע"י ההרחבה ו"צבר קמה" ירשתו בתוך 

 מי הרי יהודה".החלקה. סך הכל ייקנו יותר מים מ"
 )החוחובה נבחרה כגידול שלא צורך ריסוסים וניתן לגדלו בסמוך לבתי התושבים.(

בהנהלה העסקית התקיים תהליך של חשיבה אסטרטגית בהובלת לירון שקד. בחנו את עצמנו לאן 
 אנחנו חושבים שצריך להוביל את עסקי כפר מנחם ואיך להוביל מבחינה ארגונית.

תפים גלעד, לירון, שושי ותמיר( יביא להנהלה המלצות של תרגום התובנות צוות הגוי )בו משת
 תהיה לכך השפעה על העתיד העסקי של כפר מנחם. –האסטרטגיות לתפעול המערכת 

 

 כיוונים חדשים:
מטר מהכניסה לכיוון מערב  200לתחנת דלק בכניסה לקבוץ ) לכפר מנחם יש תב"ע )תכנית בנין עיר(

המנהל הוציא לנו שומה גבוהה להיוון הקרקע ואנחנו כרגע במהלך פסיקה בין מתחת לתל החרסים(.
 השומה שלנו לבין זו של המנהל.

אנו בתהליך ראשוני של בדיקת אפשרויות להקמת מטווח בבור הדרומי של המחצבה. אנו מגישים 
 בקשה להיתר ומקווים לצלוח את המנהל.

 פיתוח מערכות סולריות
-5החשמל וזכינו בו בהיקף של  ית באזור מסה. נכנסנו למכרז של רשותהשגנו תב"ע לחווה סולר��

 מגה ואט. 7
 דונם תוך שנה וחצי  )מתחילת מאי(. 80עלינו להתארגן להוצאת אתר לבניה לשדה סולרי, של ��
חתמנו מזכר עם חברת נופר להקמת מערכת סולרית צפה על המאגר )מה שיקטין התאיידות ולא ��

 .(יפגע בשטחים ברשותנו
דונם באזור לול פיטום ומטפלים  20חתמנו הסכם להקמת מערכת סולרית קרקעית בהיקף ��

 בקבלת התר מהוועדה המקומית לתכנון ובניה.
כאמור, אנו משקיעים הרבה בפיתוח סולרי ומתמודדים לשם כך עם הרבה מכשולים רגולטורים, 

 בתקווה שנצליח ונעלה על המפה כיצרני חשמל סולרי.
 

 מינץ.דיווח גלעד 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 צילם: אמנון זלינגר
  



 3.4.19 – מזכירות וטוקולרפ
7/2019 

       ,מעיין שינדלר, עמית ארגוב, אורנה תל אורזאבי רוזנר, לילי לזרקביץ,  :נוכחים
 .צביה רייטר, יגאל קליין, תמיר סלע ,מתן לפידות

 .וידי שקד :חסרים
 עידן קריסטל משקיף :

 

 על סדר היום:
 20.3/  13.3/  6.3/  27.2 -מרכזפרוטוקול אישור ���
 ייעוד כספי "השקעות קהילה"���

 )מוזמן: יעד ביטנר(
 גביית תשלומים בגין שיוך ���
 

 אושר פרוטוקול מרכז –אישור פרוטוקול �.א
 השקעות בקהילה:�.ב

יעד הסביר את ההחלטה האומרת, שמתוך הרווח הראוי לחלוקה, על פי מדרג השימושים 
 יצטברו לטובת "השקעות בקהילה". 26% –ולקו כדיווידנדים ו יח 74%שהוחלט בזמנו, 

ישנו סכום צבור  2017כמו כן, הציג יעד את צבירת הכספים ושימושם לאורך השנים. נכון לסוף 
חשוב לציין שכספים צבורים אלו אינם חלק מהתקציב השוטף של  ₪. 240,000של 

יעים כחלק מהתקציב המופ₪,  300,000הקהילה, להבדיל מתקציב השקעות בסך 
 השוטף של הקהילה.

 

 הוחלט :
 השימוש בתקציב זה יהיה באישור המזכירות.�.1
 בצמוד לאישור תכנית שנתית יימסר דו"ח על יתרת הכספים הצבורים.�.2

 

 תשלומים בגין שיוך:
  –תשלום לרמ"י �.1

מערך הקרקע שייקבע על ידי שמאי יהיה בסכום  3.75%על פי החלטות רמ"י, התשלום עבור 
אחד, אותו יצטרך לשלם הקיבוץ עבור כלל המגרשים המיועדים והמאושרים לשיוך, סכום זה 

יצטרכו לשלם את ההשלמה ל  3/2007צריך שייגבה מהחברים. בנוסף, חברים שהתקבלו אחרי 
– 33%. 

עולה הצורך לברר האם ומתי להתחיל לגבות מהחברים והיורשים סכום חודשי כלשהוא 
 כמקדמה.

 

 -ן תשלומי אזו�.2
בהחלטה  751התקבלה החלטה שאושרה בקלפי המחליפה את החלטת  17.7.2015בתאריך 
. החלטה זו לוותה בהחלטת משנה בדבר "מנגנון איזון פנימי". מנגנון זה שיוך קנייני -הקיימת 

"מפצה" על הרעת מצבם של החברים הוותיקים, אל מול הטבת מצבם של החברים שהתקבלו 
 .2001אחרי 

לטה טבלה המסבירה את תזרים כספי האיזון וחלוקתו. יש לציין, שהטבלה שצורפה צורפה להח
 הינה להמחשה בלבד. 

 גם כאן, על אף ההחלטות שהתקבלו על אופן התשלום, עולה השאלה האם יש מקום
 לבחון את ההחלטות שהתקבלו ולהתאימן למציאות הקיימת.

 
 רשם: זאבי רוזנר

  



   10.4.19 – מזכירות וטוקולרפ
8/2019 

צביה  ,מתן לפידות ,מעיין שינדלר, עמית ארגוב, אורנה תל אורזאבי רוזנר, לילי לזרקביץ,  :נוכחים
 .וידי שקד, רייטר, יגאל קליין, תמיר סלע

 על סדר היום:
 אישור סדר יום.���
 גביית דמי קליטה���
 שונות���

 גביית דמי קליטה:�.ב
קיות כולל ההון העצמי של הקיבוץ, תמיר הציג את מגוון עסקי קיבוץ כפר מנחם והתוצאות העס

המופיע במאזן. לאור מצבו הכספי של הקיבוץ, יש מקום לדון בגביית דמי קליטה המשקפים את 
 מצבו הכלכלי של הקיבוץ. 

 דיון :
בדיון עלה נושא העומס הכספי שיוטל על נקלטים ויכול שהדבר יהווה מחסום לקליטה ורק בעלי 

 לט. יכולת כספית גבוהה יוכלו להיק
 כמו כן עלו השאלות הבאות :

 מהו גובה דמי הקליטה ?�.1
 מי ישלם ?�.2

 כל הנקלטים  �.א
 רק בן שני ואילך ומי שאינם בנים )נכדים נינים וכו'(�.ב
 האם יהיה מדרג תשלומים )בן שני ישלם פחות מבן שלישי...(�.ג
 האם יורשים ישלמו.�.ד

 הוחלט :
קליטה מכאלה שאינם מוגדרים  המזכירות מבקשת בוועדת קליטה להביא המלצה לגביית דמי

 כבני קיבוץ.
 

 אגודה שיתופית "עתיד כפר מנחם":�.ג
 על פי תקנון אגודת עתיד כפר מנחם יש לבחור כל שנתיים את ועד ההנהלה.

 מוצע כי חברי המזכירות יהיו גם חברי וועד ההנהלה. 
 הוחלט :

 ההצעה תובע לאישור האסיפה הכללית.
 

 רשם :  זאבי רוזנר
 

 2019השקעות 
� �

 סכום מטרה פעילות
65₪ חיבור דירות מגורי בנים  ,000 

30₪ שיפוץ וובל שני + חצר ראשונים וובלים ,000 
20₪   80 -חגיגות ה ,000 

5₪ סריקת תמונות ארכיון ,000 
31₪ קלנועית +מדפים כלבו ,000 

10₪ קישוט פילרים פילרים פרויקט קהילה ,000 
25₪ שיפוץ  מרפאת שיניים ,000 

45₪ שדרוג מערכת הסינון+רכישת רובוט  בריכה ,000 
44₪ בצ"מ מזכיר ,000 

7₪ מכונת המבורגרים  חדר אוכל ,500 
2₪ החלפת מחשב קיים מחשב לביטוח )יגאל ברק( ,500 

15₪ הכנת תכנית דרך הראשונים ,000 
      

300₪   סה"כ  ,000 
 

  



 משולחנה של מרכזת ברו"ש
 בחרה ביעל מלכה כמטפלת שטח ועדת בריאות  ,בשעה טובה

 בנוסף להיותה מזכירה רפואית. למעשה יעל משמשת גם היום בתפקיד זה הסבר:
)חצי  .כפי שנכתב בעלון קודם )אפריל(, המרפאה מסודרת הרבה יותר מאשר בעבר

 עם כניסתה של הדס שאשא כאחות המרפאה )מועסקת ע"י "הכללית"(. שנה אחרונה(,
ה חוזרת בימים אלו למקובל במרפאות כפריות, כך שליעל חלוקת התפקידים במרפא

יהיה יותר זמן להתמסר לחברים השוהים בביתם ונזקקים לעזרה. תפקידה הקודם הורחב בתוספת 
 שעות.

 .אחת לשבוע אנו יושבות יחד )יעל הדס ואורית( לישיבה כצוות רב מקצועי
 הולם לצרכי החברים.אני מקווה מאד, שמערך זה בליווי ד"ר אלבירט ייתן מענה 

 

 בעיקר לעשות סדר. -לא הייתה להבהיל את החברים. וכוונתנ תרופות תרופות תרופות:
 כל אחת מחברות הצוות תשמח לעזור. ארגון נכון יסיע לחברים ויחסוך הוצאות מיותרות.

להזכירכם: כל חבר ובני חברים עד סוף הצבא מופיע ברשימה, המאפשרת לרכוש תרופות ללא 
ה כספית. תבקשו לחייב את החשבון. החיובים מגיעים אחת לחודש, ההנחה ניתנת על פי הוצא

 ההחלטות של הקבוץ.
 בכל שאלה, הבהרה אני לרשותכם.

 חג שבועות שמח
 מנהלת ברוש - אורית גלאור

 
 בשיקום תשתיות 

תקשורת מניחים יסודות למים, חשמל ו -אנחנו עובדים באזור הגבעה הצפונית סביב לאמפיתאטרון 
 בשכון ד ובשכון י"ב.

 בגלל הרמאדן ימי העבודה קצרים יחסית.
אני מקווה, שעם סיום הרמאדן נתחיל לטפל בדרכים בגבעה הדרומית והצפונית, לאחר שקיבלנו אור 

 ירוק מההנהלה העסקית.
 

התקנו באזור החנייה ליד הכלבו מתקן להפרדת שומנים מהמים. השומן נאסף במתקן והמים 
 לביוב. מוזרמים

 .קיום המתקן הוא תנאי לאישור הפעלת המטבח ע"י משרד הבריאות
 

 רונן סעידי: עדכן
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 בית רכטר המשופץ הוא בנין המגורים האחרון 
 שנהרס 

 אמנון זלינגר: צילם
 



 .7.4.19-סיכום ישיבת ועדת תכנון 
 סעידי, אבי. רפי ל, גלעד, אביטל, ארנון ל, אסא ב, זוהר ב, רונן משתתפים:

 

  כביש דרומי בשכונה הצפונית-הוספת מדרכה–פניית צבייה רייטר
 )השתתפו: צבייה, יגאל קליין, איה פינקוס(

 צבייה פונה להקמת מדרכה בדרך המתוכננת.
 התכנון כרגע, רחוב משולב להולכי רגל ורכבים, מקובל בישובים כפריים נוספים.

 שיהיה ויתור על חניות .לעשות מדרכה בתוואי הקיים, גורם לכך 
 השכונה מאד צפופה עם הרבה רכבים, זה מאד יעיק ויצור בעיות חנייה, "שיסתמו" את השכונה.

 .סיכום
 לבדוק אופציה לחד סטרי + מדרכה. )ייבדק ע"י צוות תכנון מצומצם.(

 

 בדיקת מרחק הכביש מביתו. –יואב הראל 
 מן הבית. ניתן פתרון ע"י ארנון, מדרכה שמרחיקה את הכביש

 ארנון הציג את הפתרון ליואב שהביע הסכמתו.
 , נדרש פתרון לשביל.55- 56באזור של מגרשים 

 סיכום: נמצא והוצג פתרון עם הסכמת יואב.
 מסלעה באזור הירידה של השביל ליד חד"א באמפיתאטרון. –לקיר תומך  –פניית אסא ב, ושלמל'ה 

 התקיים דיון.
לבדיקת האפשריות לביצוע קיר מסלעה.)גלעד, ארנון, אביטל, ירון  –בשטח ירון גל יבוא לסיור  סיכום:

 גל, אסא(
 .עידו אלמן – 117-115מגרשים 

בתב"ע הנוכחית )שבתוקף היום(, יש שטח שפ"פ  )שטח פרטי פתוח(בין המגרש של עידית בק לבין 
 בתב"ע החדשה אין שפ"פ. המגרש של עידו.

 המתוכננת.השטח שעידו רוצה נכנס לתחום הדרך 
 לפי השרטוט שהוצג. 117מיקום מגרש  סיכום:
 אין אפשרות להזיז קו מגרש לתחום הדרך, אין אפשרות לשייך בית בתחום הדרך. - 115מגרש 

 

 התנהלות מול חברים בנושאי שיקום התשתיות.
בי, יש לפנות לא בכדי למנוע בלבול, ועל מנת לייצר תשובה אחידה מול בעיות שעולות מצד החברים,

 הפניות יובאו לפתרון של הועדה המצומצמת, ובמידת הצורך לוועדת תכנון המורחבת.
 יש להראות לבעלי המגרשים ולקבל את הסכמתם. –המגרשים שיש בהם שינוי בפרצלציה 

 :מגרש משחקים לאופניים
ארנון מציע למקם מגרש משחקים באזור בית הבנים, בין החורש הטבעי למגרש הספורט, במקום 

 מיקום הקודם שהיה באזור ההרחבה ליד הדרך המקשרת.ה
המיקום למגרש אופניים מאושר, יש ליישם עם תכנון אדריכלי מפורט, ואישורי הבטיחות  סיכום:

 הנדרשים כחוק.
 התוכנית תוצג לוועדה לפני ביצוע.

 תית(ביצוע התוכנית יהיה מהתקציב שיועד למגרש המקורי באיזור ההרחבה.)תקציב האגודה הקהיל
  פנייה לשביל גישה להולכי רגל וקלנועית –רינה קרן 

 )השתתפו רינה ונדב קרן.(
 רינה פונה לשביל גישה להולכי רגל  וקלנועית.

לפי הנתונים  ,'לזרקביץ חתלבדוק קיום שביל ברוחב של מטר בין משפחת אורן, לבין משפ סיכום:
 בפרצלציה.

 . במידה ויש.'קביץזאבי יעדכן את משפחות גולדבורד, אורן ולזר
 

 רשם: אבי. 



12.5.19 
 מפי שלמלה

 הדברים שאמרתי בראיון קליטה וצמיחה דמוגרפית של עידן קריסטל:
חודשים את משך המגורים בקיבוץ, לפני  4או  3 -יש לקצר בצורה משמעותית ל –קליטת חברי קיבוץ חדשים 

 הגשת המעומדות והחלטה על תהליך הקליטה לחברות בקיבוץ.
ות יורשים, עלינו לקלוט את כל המשפחות שמעוניינות לגור בקיבוץ כחברי קיבוץ מלאים כמוני וכמו כל בדיר

שאר החברים. לדעתי, חשוב לאפשר קליטה לכל המשפחות שפנו או יפנו לקליטה, שמעוניינות לגור אתנו 
לה לגשת כל משפחה של בקיבוץ, כחברי קיבוץ כמוני וכמו שאר החברים בקיבוץ. לדעתי, לתהליך הקליטה יכו

בני ונכדי חברי קיבוץ ומשפחות של תושבים, שאין להן כל קשר משפחתי לחברי קיבוץ. כמובן, תמיד עדיפות 
לבני הקיבוץ במציאת מגרש מגורים. נשמור על התנאי שהמשפחות עברו את כל הבדיקות והדרישות 

 אישרו את קבלתם בהצבעת קלפי.המחמירות שהקיבוץ העמיד כתנאי לקבלתם לחברות, וחברי הקיבוץ 
האצת תהליך הקליטה נחוצה לנו מידית, על מנת לייצר פתרון למצב הבעייתי אליו נקלענו עם דירות היורשים, 

 התבגרות והזדקנות אוכלוסיית החברים )אני נמצא באותה אוכלוסייה(.
וץ ואנשים שאין להם כל בנים ונכדים של חברי קיב -בבואנו לקלוט אנשים חדשים  –קליטה באופן כללי ��

עלינו להתמקד ביכולת עמידתם בקריטריונים שנקבעו, ולא בעברו של  -קשר משפחתי לחברי הקיבוץ 
 הנקלט.

על מנת להתגבר על חוסר ההיכרות עם הנקלטים  -קליטת תושבים שאין להם קשר משפחתי לחברי קיבוץ ��
מדוקדקים נוספים. לדעתי, תהליך זה צריך הכולל מבדקים  יש לאפיין ולפתח תהליך קליטה מחמיר יותר,

לכלול שימוש בכלים מגוונים, כגון: גרפולוגים, חברות נוספות המבצעות מבדקי התאמה, מבחנים 
 סוציומטריים ועוד.

 השימוש בבדיקה גרפולוגית הינו כלי חשוב מאוד והוא חייב להיכלל בסל הבדיקות.
שיחות התרשמות לנקלטים עם חברי קיבוץ נוספים, שאינם פרט למבדקים החיצוניים לדעתי יש צורך לקיים 

 בוועדת קליטה, או מזכירות מקבוצות גיל שונות באוכלוסייה.
ולמצוא דרך לפתוח את השערים לכלל בני הקיבוץ ולא לאוכלוסייה  -יש לעודד ולהעדיף קליטת בנים ��

 החזקה בלבד!
ונרים ימשיכו לחיות בכבוד. לא להזניח את הצרכים יש לדאוג כי כל הפנסי -פנסיונרים וחברי קיבוץ ותיקים 

 .הרפואיים
בריאות, מזון ומצרכים בסיסים חייבים להמשיך להינתן כשירותים בסיסים, דברים אלו מלכדים אותנו ��

 כקהילה.
 יש לקלוט את כל מי שחפץ להיקלט כחבר קיבוץ.��
קיבוץ. תפקידנו הינו לרקום יחסים יש לתמוך וללוות כל תושב המביע את רצונו להיקלט ואין לו משפחה ב��

חמים בין המשפחות החדשות והוותיקות, על מנת להפוך את הקליטה לחלקה ונעימה ככל הניתן. יחס זה 
 יכול ליצור מוטיבציה אצל התושבים להיות מעורבים הרבה יותר בחיי הקהילה.

כיום, קיבוץ . ולחבק אותן עלינו לפתוח את השערים גם לאוכלוסייה שאין לה קשר למשפחות חברי קיבוץ��
 כפר מנחם לא יודע לחבק את הנקלטים.

לכל נקלט יש להצמיד באופן אקטיבי מלווה חבר קיבוץ שחי בקיבוץ. תפקידו של  -יד ביד""ליווי בקליטה ��
המלווה יהיה לעזור וללוות את הנקלט בתהליכי הקליטה, בהכרות עם חיי הקילה, השירותים הניתנים 

 ומוסדותיה.
להתחיל ליווי זה כבר מתקופת התושבות. לאחר תקופת מגורים קצרה יש לחפש חבר שילווה כדאי ��

 בהתנדבות את האנשים החדשים ויעזור להם בהסתגלות לחיים בקיבוץ.
כפר מנחם קיבלנו החלטה שגויה לאפשר חופש מוחלט ליורשים, בכל הנוגע למציאת דיירים שיגורו ב��

כירות שהדיירים ישלמו להם, בעבור שכר הדירה. בנוסף, קיבלנו בשכירות בדירותיהם וקביעת מחיר הש
החלטה שגויה נוספת, שליורשים יש חופש מוחלט במציאת קונה לנכס וקביעת מחיר הנכס. לא השכלנו 
אז, לקבל החלטה שכל הדברים האלו יישארו בשליטת הקיבוץ ועל כך אנחנו משלמים היום את המחיר 

 הכואב.
כך ניתן היה לשמור שמחירי  –ת בקיבוץ ומכירת המגרשים דרך גורם מרכז בקיבוץ להעביר את כל ההשכרו��

השכירות יהיו שפויים, בהתאם לצרכי הקיבוץ ומחירי המגרשים היו שפויים ועוזרים בקליטת בנים ותושבים 
 שאנחנו מעוניינים בהם.

שהקיבוץ יהיה זה שמשכיר את הדירות ויקבע למי משכירים ובאיזה  –טה לקיבוץ יש להחזיר את השלי��
 מחיר.

היום, לקראת ההליכה למנהל, יש לנו הזדמנות חד פעמית להחזיר את הגלגל אחורה ולהחזיר לקבוץ את ��
מחיר ההשכרות וקביעת מי יגור בשכירות בקיבוץ. חשוב לעשות זאת  -השליטה בכל הליכי ההשכרות 

והלאה על ידי קבלת החלטות אמיצות, שאנחנו חייבים לקבל אותן היום. מחר, כשנלך למנהל זה  מהיום
 יהיה מאוחר מידי.



נציג של ועדת קליטה היה חייב לטפל בקליטת תושבים. יחד עם "אחראי השכרות ותושבים" לעזור לבנים 
 ומשפחות לחפש דירות מגורים בתקופת תהליכי הקליטה.

רון בין ועדת קליטה לאחראי השכרות, על מנת שניתן יהיה להפוך שוכרים לנקלטים חייבי להתקיים סנכ��
 פוטנציאלים )כמובן בני קיבוץ בראש(.

 יש למנוע אפשרויות השכרה שאינן בפיקוח של נציג הקיבוץ.��
 זו הדרך היחידה לאפשר לנקלטים עתידיים מקום מגורים בתנאי שכירות נאותים.��
רים למצוא מקום מגורים זמני במחיר סביר, על מנת להכיר את המקום ולהבין שינוי זה יאפשר לזוגות צעי��

 אם מתאים להם לחיות פה.
 כיום יש לנו הרבה מזל בכל הנוגע לאוכלוסייה שמגיעה לגור פה.��
 אסור להמתין ויש לפעול לשנות את ההחלטות לפני שיהיה מאוחר מידי.��
 ורשים.  חייבים לטפל באופן מידי בכל נושא הקליטה לבתי י��
 בעתיד יש לבצע תכניות אסטרטגיות לקליטה.��
 האנשים שנקלטים היום, יהיו אלו שיקבלו את ההחלטות על המשך דרכו של הקיבוץ בעוד מספר שנים.��

עלינו להעניק לצעירים את הכוח לתפוס את הפיקוד בכל הנוגע להובלת  -צעירים בהובלת וניהול הקהילה 
 –ם והדור החדש חייבים לזכור את המשפט "אל תשכחו אותנו" )הוותיקים( וניהול הקהילה. אבל אתם הצעירי

משפט שמהדהד לי בראש כבר שנים רבות משיחה בעברי עם לידה אגוזי ז"ל בהתייחסה  לשינויים בהנהגת 
 הקיבוץ והשינויים המהותיים באורחות החיים שהקיבוץ עבר. 

תיה של האוכלוסייה המבוגרת תפגע קשה כתוצאה אצל הוותיקים בדורות הקודמים היה חשש גדול שזכויו
 מביצוע השינויים. אני מניח שגם אצל המבוגרים היום קיים אותו חשש.

בהתאם לכך, יש לפתח את הצעירים הנקלטים בקיבוץ בתחומי הניהול של הקהילה. יש להכשיר את הדור ��
מיד היום צעירים )אולי גם הבא, לשלבם בתהליכים שמתקיימים בקיבוץ ולקדמם לעמדות מפתח. יש להצ

אנחנו דורות  בשכר( לבעלי התפקידים בקיבוץ כגון : מרכז משק, מנהל קהילה, מנהל בריאות ועוד.
 .הוותיקים חייבים להעביר את מוטות ניהול הקיבוץ לדור הצעיר שימשיך את דרכנו

וג, אלמן ואלמנה, יחיד המגרשים הלא מבונים שיש בקיבוץ צריכים להיות משויכים לחברי הקיבוץ כל ז 70��
 1ויחידה יקבל מגרש לא מבונה )על בסיס תכנית בן ממשיך יחיד של המושבים(, כל בית אב יקבל מגרש 

המגרשים הלא מבונים עם עדיפות ראשונה לרכישת הקרקע ע"י חברי קיבוץ שלא זכו לרשת  70מתוך 
 מגרש. 

 ביום ההליכה למנהל על הקרקע.כל יחיד/ה, אלמן/ה ומשפחה שתרצה לקחת מגרש תידרש לשלם ��
ליחיד/ה, אלמן/ה ולמשפחות תינתן הזכות למכור את המגרש בעתיד על פי מחיר שהקיבוץ יקבע ו/או ��

 לאכלס אותו על פי מה שהקיבוץ יחליט, ובהתאם לקבועי הזמן שיחליט הקיבוץ.
 יבוץ.המכירה תהיה במחיר אחיד שיקבע מראש על ידי הקיבוץ ותתאפשר לכל אחד מחברי הק��
 

 שלמלה ברוידא
 
 

 שאפו לגידי קרון על הארגון המוצלח והבטיחות של מדורות ל"ג בעומר
 

 
 

 צילם: אורן זיו



  אריק הראלעגל הזהב/
 

אני מרכז צוות חג הביכורים מזה כמה שנים. כמו היום גם אז רכזי הענפים לא התלהבו  
יד זה עבד. שנה אחת להכין ביכורים, כדי לדרבן אותם הכרזנו על פרסים, לא תמ

החלטתי לעזור לענפים בהכנת ביכוריהם. לפלחה הכנתי שיבולים ענקיות בגובה שני 
 ביצים ענקיות, וכך לכל ענף. –מטר. ללול 

לרפת, הענף שלי, הכנתי משהו מיוחד, עשיתי פסל של עגל זהב, הנחתי אותו על אלונקה וארבעה 
גדלים עגלים, כל אחד זהב. לענף הזבל, שהיה ענף בת ברפת מ -רפתנים נקראו להוביל אותו. הרעיון 

של הרפת הכנו, יבל דיין ז"ל ואני, עוגה ענקית מזבל, שהייתה בנויה קומות כעוגת חתונה, ומקושטת 
 בגבינה לבנה.

הגיע החג הייתי בטוח, שהפעם אנחנו זוכים במקום הראשון. בהמתנה לפני הבאת הביכורים ישבנו 
ה אמיתית לגמרי, הבן שלי  רון ראה את העוגה,  קפץ ורצה לאכול ממנה. לך ליד עוגת הזבל, שנראת

 תסביר לילד, שזו לא עוגה אמיתית. הוא צורח ואני לא נותן לו לגשת לעוגה.
הגיע תורנו להגיש את הביכורים, מלאי ביטחון בזכייה, הגשנו את ביכורינו לבמה. מיד כשנגמר הטקס 

ל נדב אבירם( ובכעס רב אמר: "איך אתה מעז לעשות דבר כזה, )אבא שז"ל הגיע אלי חיים לובה 
דווקא בחג מתן תורה אתה מביא את "עגל הזהב", זאת כפירה בכל המוסכמות". אכזבתי הייתה 
גדולה. מביטחון בזכייה במקום הראשון ל"מקלחת קרה" שחטפתי. לתומי לא ידעתי, שחג הביכורים 

ה 'ורת, משה ירד מהר סיני והביא עמו את לוחות הברית. לחברהוא חג מתן תורה, באותו יום, לפי המס
למטה לא הייתה סבלנות לחכות למשה. הם אספו הרבה תכשיטי זהב, ויצקו לעצמם פסל "עגל 

 זהב". משה התרגז וניפץ את לוחות הברית.
ה בבושת פנים לקחנו את עגל הזהב שלנו ותלינו אותו על גג מכון החליבה, הוא קישט את הרפת שנ

הרוח, השמש, הגשם קילפו ממנו את הזהב. נשארנו עם שלד של עגל מברזל  –שנתיים. שיני הזמן 
 ורשת, ובלי לוחות הברית.

 

  .ומה שביניהםכפר מנחם עד  מקודיישט מתוך הספר:
 



 
 

 בבריכת שחיה כפר מנחם  2019עונת הרחצה 
 יסה לאורחים חופשית()ביום זה כנ 10:00בשעה  26.5.2019הבריכה תפתח ביום שבת 

 28.9.2019סיום עונת הרחצה: 
 מציל : ג'ואן פורטנוי ממושב נחלה.

 לבריכה נרכשו רובוט ומסנן נוסף על מנת לשפר את איכות המים.��
 .)מיועד לאורחים של חברי הקיבוץ בלבד(₪  40מחיר כרטיס לאורחים של חברי קיבוץ הוא ��
 .בנים של חברי קיבוץ ייהנו מכניסה חופשית��

 שעות פתיחה:
 20:00-13:00  יוני��
 20:00-15:00 -ו 13:00-09:00 אוגוסט -יולי ��

 (22:00ימי רביעי רחצה לילית עד ב)  
 עם מעבר לשעון חורף( 18:00) 19:00-13:00 ספטמבר��
 )למעט ספטמבר(20:00-09:00 שבתות וחגים:��
 19:00הבריכה תיסגר בשעה  בימי שישי:��

 
 

שרון על העברת שרביט הניהול בצורה מסודרת  בהזדמנות זו אנחנו מודים ליוסי
 ועל השנים הרבות בניהול המקום להנאת כולנו.

 

 עונת רחצה בטוחה ומהנה
 מנהל הבריכה - הראל לב



  ?מה עושים –כשת נחש ה
  

נתיב, לוכד נחשים  לכבוד הימים החמים שילכו ויתחממו, אנחנו מעלים מחדש כתבה עם יאיר
רכי ההתמודדות במקרה של 'התקלות' בנחש, מה עושים במקרה מקיבוץ מגל, שמסביר על ד

 .של הכשה ואיך מונעים מנחשים להכנס הביתה
 41-הקיץ ועונות המעבר בישראל נחשבים לזמן הפעילות האידיאלי של נחשי ארצנו, בישראל ישנם כ

ן הנחשים תלוי ארסיים, מגוו 9מיני הנחשים  41מיני נחשים שונים הנפוצים מהחרמון ועד אילת. מתוך 
כמובן באיזור המגורים. ישנם נחשים הפעילים רק במקומות מסויימים לדוגמא צפע החרמון, ישנם 

 .נחשים שתפוצתם מוגבלת לנגב לאיזורים חוליים וכדומה
נחשים הינם חיית בר מוגנת ע"פ החוק ואין לפגוע, ללכוד, להרוג אותם בשום מקרה. רשות שמורות 

יפת החוק מעניקה היתר מיוחד ללכידת נחשים לאנשים אשר עברו קורס הטבע אשר אמונה על אכ
מתאים ומחזיקים בתעודת לוכד נחשים. חשוב לדעת שלוכד מורשה משחרר את הנחש שנילכד 
בתיאום עם הפקח האיזורי של רשות שמורות הטבע. לנחשים תפקיד חשוב במערכת האקלוגית וישנה 

 .חשיבות לשמור עליהם
ת? אז נתחיל ממה לא עושים, לא חותכים את איזור ההכשה, לא מוצצים את הארס, הוכשתי מה לעשו

לא מניחים חוסם עורקים או ורידים, לא שותים אלכוהול ולא ולא ולא.... אז מה כן עושים? מודיעים 
בהקדם האפשרי לגורם רפואי כלשהו, ומתפנים במהירות האפשרית לבית חולים קרוב. יש לודא 

צא במנוחה ככול האפשר ונמנע מתזוזה וזאת ע"מ להאט את זרימת הדם ופיזור שהאדם המוכש נמ
  .הארס

ישנה חשיבות לנסות לזהות את הנחש המכיש וזאת ע"מ לעזור לצוות הרפואי בהחלטה על הטיפול, נסו 
 לזכור צבע, צורות, אורך וכו' . אין לנסות ללכוד את הנחש! לנחש לא "נגמר" הארס וניסיון ללכוד אותו

 .שהוא בלחץ עלול להסתיים בהכשה נוספת
רוב מיני הנחשים אינם ארסיים או תת ארסיים ולכן אינם מסוכנים לאדם, לפעמים הדימיון בין הנחשים 
עלול לבלבל. הדוגמא הנפוצה ביותר היא הבילבול הקיים בציבור בזיהוי של צפע מצוי וזעמן מטבעות 

העלולים לגרום לטעות בזיהוי, מאחר והיום כולנו אוחזים  שני נחשים אשר כוללים כמה מאפיינים דומים
 id.com/guide.php-http://www.snakeבטלפון חכם יש אתר מאד מוצלח העוזר בזיהוי נחשים. 

ות שמירה על בית איך מונעים מנחש להגיע לביתי? מאחר ונחשים לא מסוגלים לפתוח דלתות או חלונ
סגור )דלתות, רשתות וכו'( תמנע מנחשים כניסה. לגבי החצרות, חצר עם עשבייה גבוהה, מוזנחת, 
ערימות של גרוטאות, וכו' תתאים לנחש. מזון של חיות המחמד מושך אליו מכרסמים ובעקבותם 

הביתה ותורידו  מגיעים הנחשים. שימרו על חצר נקייה ומסודרת ואת האוכל של חיות המחמד הכניסו
את הסיכוי למפגש עם נחש בביתכם. שיטות להרחקת נחשים כגון: פפריקה, סיד, ביצים קשות, חומרים 

  .דוחי נחשים ועוד מיני קמעות ומים קדושים לא מרחיקים, מרתיעים את הנחשים
בוק למתעניינים או לאלו המנסים להתגבר על פחדים מזוחלים ורמשים אמליץ להתחבר לקבוצת הפייס

לצילום חרקים, זוחלים ועוד. בקבוצה זו ישנם הרבה מומחים, חובבים וסקרנים המעלים תמונות, בקבוצה 
 https://www.facebook.com/groups/bugsphotoזו תוכלו לקבל זיהוי וכמו כן הרבה מידע 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 !, דומים אך שוניםזעמן מטבעותו           אליצפע ארץ ישר

http://www.snake-id.com/guide.php
https://www.facebook.com/groups/bugsphoto
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 איצל'ה קורות חיים
 .להוריו רשקה וישקה מודעי, בכפר מנחם. 1943במרץ  איצלה נולד בשניים

 הוא עבר כמו כולנו את כל שלבי החינוך המשותף: יחד עם כל ילדי קבוצת לבנה בכפר מנחם.
שנים, השתחרר כסגן. במסגרת שירותו הצבאי במילואים  3ולאחר כ  1961הוא התגייס לחיל השריון, ב

 עבר את מלחמת ששת הימים, ויום הכיפורים..
לאחר שחרורו עבד תקופה מסוימת כמאבטח באלעל, עד חזרתו לקבוץ. הוא נישא לעלווה ולזוג נולדו 

 ארבעה ילדים :ענת, דפנה, יוני ודן.
 תפעול במשחטה, עד יציאתו ללימודי הנדסאות בנין.איצלה עבד במקומות שונים, כולל מנהל ה

נבחר  1996שנים רבות ריכז את הבניה בקבוץ בנוסף לתפקידים שונים אותם מילא בהצלחה. ב
 לתפקיד מרכז המשק בכפר מנחם. 

איצלה התמחה בנושא הנדל"ן וחוקי רשות מקרקעי ישראל . בנושאים אלה הוא אחד המומחים 
 יעץ וללמוד. הגדולים ורבים באו להתי

איצלה, בעקשנותו ובכושר השכנוע שלו, אחראי על מספר פרויקטים ושינויים משמעותיים בקבוץ. הוא 
יזם וקידם את הרחבת הדירות בכדי לעבר ללינה המשפחתית. יזם וריכז את שיוך הדירות. ריכז וקידם 

 אזורהתעשיה.את הקמת ההרחבה, והיה בקשר עם כל המשתכנים, נוסף על כך יזם והקים את 
הוא היה דמות בולטת ומשפיעה בקבוץ לעיתים תוך שחיה עקשנית נגד הזרם עד לקידום הדברים 

 שהיו חשובים לו.
 . עד פטירתו ביום שני.  als לצערנו בשנים האחרונות סבל מהמחלה הנוראית ה 

 הקבוץ כולו משתתף בצער המשפחה.
 יהי זכרו ברוך

 
 אמנון זלינגר

 
 
 

  

 

 ענת, דפנה יוני ודן , לוהעעם 
�כולה המשפחהו

 

 אנו אבלים על מות חברנו
 

�איצ'לה מודעי



 
 שלנו איננואיצלה אהוב 

, מקבל פני עם החיוך ךשבת בבוקר, לפני כחודש, ביקור אחרון בביתך, על המרפסת, אתה בכיסא
והשמחה למפגש המוקדם. זורק משפטים בודדים שההומור מבצבץ ביניהם, כהרגל משנים, נשימה 

נה קשה, מביט בקופסת הטופיפי, שהבאתי לשמח אותך, נשיקה על המצח וחיוך... וזו הפעם האחרו
 שראיתי אותך.. עד אמש, כשהגיעה הבשורה המרה, צובטת עמוק בלב ומזילה דמעה...הסוף.. 

הסוף לשיחות ולצחוקים, לבדיחות ולהתבדחויות, למלחמה האמיצה שלך ולאופטימיות עד הסוף 
 כך.-הקשה כל

הנוראה כך, נמרץ ופעיל, יוזם ועושה, בטרם המחלה -כך, צעיר כל-כמה כואב להיפרד ממך, אהוב כל
 הזו.

מספר שנים ישבתי לידך על ספסל הלימודים בכיתת לבנה, כצמד... חוויה, שזכורה לי עד היום 
ולימים הייתי מספרת, שבחרתי לשבת לידך, כדי שאוכל להעתיק ממך...ואתה צחקת... ואני לא. 

 הערך המוסף בך, העניק לי שלווה ובטחון... וזה היה המון...
כך -ותפים היו לנו ועוד נדבר עליהם רבות.. כבר מתגעגעת אליך ואתה כלמש תכך הרבה זיכרונו-כל

 חסר לכולנו.
כך גאה בהם ונתת להם את כל ליבך ויכולתך... והם החזירו לך -הקמת משפחה לתפארת, היית כל

 אהבה אין קץ... 
כה את החשי ,קצת, "בני האדם הם נרות המאירים זה לזה שכתב:הסופר קאמי ומזכירה שוב דברי 

לאותם נרות מאירים, שזרחו והאירו דרכינו, בניצוצות של  תהשתייכ אתה, איצלה, באמתו מסביבם".
אושר, ברכה, שמחה ואהבה. על כן, על אהובים, שבזמנם, דרכי חיים הנעימו לנו, אל נא נאמר בכאב 

כל אתם, בני המשפחה הקרובה: עלוה, הילדים וב"ב, ו "אינם", אלא, ב"תודה", "היו עמנו".
אהובינו, העניק לכם, המון חום ואהבה ותהא בכך נחמה פורתא. יהא זכרו -המשפחה, איצלה, אהובכם

 ברוך וינעמו לו רגבי האדמה של הבית הזה, שכה אהב ותרם לו רבות..
 

 ניבה
 
 
 
 יום הארוך עד קצה-אשרי ההולך בתלם היום"

 אשרי הנאמן אשר ללא ליאות כיתף את המשא הכבד
 נוטע, מעמיק השורש עב הגזע, אשר גם ליבו, חלבו ומאודואשרי הבונה, ה

 - אשרי המגשים חלומות נעוריו הילוכו כבד
 אבל ליבו כציפור בין העפאים

 ילדים המולת-אשרי העוצם עיניו וסביבו שחוק
 בעלי החיים והכנף, המלאכה והחרושת ורשרוש העצים

 אשר נטע אויר המולדת ימתק לו משורת מימיה ועוני
 הפריחו את האדמהלחמה 

 אשריו וכי יאסף אל האדמה ימתקו לו רגבי עפרה
 ."והאדמה אשר חונן והרווה תשיב לחיקו אהבה

 
 עלי אלון
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 דב קפלן 23.08.1942-04.06.1943
 היינה אפשטיין 1885-24.06.1951

 ארנסט פש 21.06.1880-19.06.1952
 מרים פש 17.11.1891-21.06.1952
 יוחנן בן חורין 04.10.1945-06.06.1967
 עמרם בן חורין 09.04.1939-06.06.1967
 מקס זיביטובסקי 25.04.1887-05.06.1974
 הלל ברוידא 06.12.1919-27.06.1979
 אנה לבושין 15.08.1901-22.06.1980
 מיפה )שולמית( אבני 15.06.1913-02.06.1984
 חיים בלכר 03.01.1911-26.06.1986
 קיילה בן אריה 15.10.1912-08.06.1987
 נורית שטרסבורגר 10.05.1919-24.06.1987
 חנה גולדברג 20.03.1910-29.06.1988
 אברהם גרינבוים 21.07.1904-03.06.1996
 יבל דיין 04.12.1937-03.06.1996
 שרה גולדנברג )דולסקי( 24.04.1914-07.06.1997
 איץ )יצחק( פרנקל 27.06.1917-05.06.1999
 יהודה בן חורין 31.01.1914-29.06.1999
 רשקה מודעי 11.12.1913-04.06.2002
 מיירים ברעם 03.03.1911-25.06.2003
 פרדקה וילין 08.01.1912-27.06.2004
 אנה זמרני 14.03.1914-25.06.2006
 אלזה זלינגר 27.08.1912-01.06.2010
 שולמית לפידות 17.06.1920-09.06.2016

 
 
 
 
 
 
 
 

 




